
PROTOKÓŁ NR VII/2019 
z sesji Rady Gminy Dębnica Kaszubska 

z dnia 24 kwietnia 2019 r. 

W sesji wzięli udział: 

1. 14 Radnych Rady Gminy Dębnica Kaszubska 
2. Zastępca Wójta Gminy – Agnieszka Żukowska 
3. Skarbnik Gminy – Marek Malinowski 
4. Sekretarz Gminy – Radosław Krawczyk  
5. Mecenas – Anna Soja 
6. Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury – Anna Pietrzak 
7. Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej – Krystyna Szustak 
8. Członek Zarządu Powiatu Słupskiego – Marcin Kowalczyk 
9. Pracownik GOK – Kinga Trubicka-Czapka 
10.  Dyrektor Zespołu Szkół w Gogolewie – Justyna Kośla 
11.  Wicedyrektor Zespołu Szkół w Gogolewie – Witold Wałaszewski 
12.  Dyrektor Zespołu Szkół w Motarzynie – Gabriel Konkel 
13.  Prezes Zakładu Gospodarki Komunalnej – Anna Kurzawa-Gerczak 

Radni nieobecni: Bartłomiej Tutak 

Porządek obrad: 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z VI sesji Rady Gminy Dębnica Kaszubska VIII Kadencji. 

4. Podjęcie uchwał w sprawie: 

4.1   zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminnego Ośrodka Kultury w Dębnicy 

Kaszubskiej za 2018 rok, 

4.2   przyjęcia "Programu pomocy na rzecz osób i rodzin poszkodowanych na skutek 

wystąpienia zdarzeń losowych na terenie Gminy Dębnica Kaszubska", 

4.3   uchwalenia "Programu Wspierania Rodziny w Gminie Dębnica Kaszubska na lata 2019-

2021", 

4.4   zmiany uchwały nr XL/333/2018 Rady Gminy Dębnica Kaszubska z dnia 27 czerwca 

2018 r. w sprawie określenia zasad rozliczania tygodniowego obowiązkowego wymiaru 

godzin zajęć dla nauczycieli niewymienionych w art. 42 ust. 3 ustawy - Karta 

Nauczyciela, zatrudnionych w przedszkolach i szkołach prowadzonych przez Gminę 

Dębnica Kaszubska, 

4.5   stwierdzenia ważności wyborów Sołtysa Skarszów Dolny, 

4.6   ustanowienia szczegółowych wymogów Raportu o stanie Gminy Dębnica Kaszubska, 

4.7   zmian w budżecie Gminy Dębnica Kaszubska na 2019 rok. 

5. Przyjęcie Planu zbywania nieruchomości na terenie Gminy Dębnica Kaszubska. 

6. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy Dębnica Kaszubska. 



7. Sprawozdanie z uchwał. 

8. Sprawozdanie z działalności Komisji Rady Gminy Dębnica Kaszubska: 

8.1  Komisji Infrastruktury i Budżetu, 

8.2  Komisji Kultury i Oświaty, 

8.3  Komisji Rewizyjnej, 

8.4  Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. 

9. Wolne wnioski i informacje. 

10. Zamknięcie obrad. 

Porządek obrad po zmianie: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z VI sesji Rady Gminy Dębnica Kaszubska VIII Kadencji. 

4. Podjęcie uchwał w sprawie: 

4.1 zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminnego Ośrodka Kultury w Dębnicy 
Kaszubskiej za 2018 rok, 

4.2 uchwalenia "Programu Wspierania Rodziny w Gminie Dębnica Kaszubska na lata 2019-
2021", 

4.3 zmiany uchwały nr XL/333/2018 Rady Gminy Dębnica Kaszubska z dnia 27 czerwca 
2018 r. w sprawie określenia zasad rozliczania tygodniowego obowiązkowego wymiaru 
godzin zajęć dla nauczycieli niewymienionych w art. 42 ust. 3 ustawy - Karta 
Nauczyciela, zatrudnionych w przedszkolach i szkołach prowadzonych przez Gminę 
Dębnica Kaszubska, 

4.4 ustanowienia szczegółowych wymogów Raportu o stanie Gminy Dębnica Kaszubska, 

4.5 zmian w budżecie Gminy Dębnica Kaszubska na 2019 rok, 

4.6 zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Dębnica Kaszubska na lata 2019-
2029, 

4.7 ustalenia maksymalnej liczby zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych oraz zasad 
usytuowania miejsc sprzedaży i podawania napojów alkoholowych na terenie Gminy 
Dębnica Kaszubska. 

5. Przyjęcie Planu zbywania i nabywania nieruchomości na terenie Gminy Dębnica Kaszubska. 

6. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy Dębnica Kaszubska. 

7. Sprawozdanie z uchwał. 

8. Sprawozdanie z działalności Komisji Rady Gminy Dębnica Kaszubska: 

8.1 Komisji Infrastruktury i Budżetu, 

8.2 Komisji Kultury i Oświaty, 

8.3 Komisji Rewizyjnej, 



8.4 Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. 

9. Wolne wnioski i informacje. 

10. Zamknięcie obrad. 

Przebieg sesji: 

Ad. 1-2 
Sesję Rady Gminy Dębnica Kaszubska otworzył Przewodniczący Rady Krzysztof  Badowski. 

Otwarcia dokonał o godzinie 10:35 w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Dębnica Kaszubska. 
Przywitał pracowników urzędu, Radnych Rady Powiatu, przybyłych gości, Sołtysów oraz 
Radnych Rady Gminy. Na podstawie listy obecności stwierdził nieobecność jednego Radnego 
i oznajmił, że obrady są prawomocne. 
Przewodniczący Rady K. Badowski przystąpił do zatwierdzenia porządku obrad. Zwrócił się 
z pytaniem czy ktoś z Państwa ma jakieś uwagi, zmiany do porządku obrad?  
Sekretarz R. Krawczyk poinformował, że z porządku obrad chciałby usunąć uchwałę w sprawie 
przyjęcia "Programu pomocy na rzecz osób i rodzin poszkodowanych na skutek wystąpienia 
zdarzeń losowych na terenie Gminy Dębnica Kaszubska". Po komisjach wspólnych 
zadecydowano, że projekt musi zostać dopracowany. Chciałby również usunąć uchwałę w sprawie 
stwierdzenia ważności wyborów Sołtysa Skarszów Dolny. Pojawiły się nowe okoliczności, które 
musi zbadać Komisja Rewizyjna. Do porządku obrad chciałby dodać uchwałę w sprawie zmiany 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Dębnica Kaszubska na lata 2019-2029 oraz uchwałę 
w sprawie ustalenia maksymalnej liczby zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych oraz zasad 
usytuowania miejsc sprzedaży i podawania napojów alkoholowych na terenie Gminy Dębnica 
Kaszubska. Ten projekt był omawiany na komisjach wspólnych. Był opiniowany przez sołectwa, 
stąd wniosek o jego dodanie. Do planu zbywania chciałby dodać słowo „nabywania”, gdyż było 
już to omawiane na komisjach wspólnych. W ramach zmian budżetowych rada rezerwuje środki 
na zakup nieruchomości za przedszkolem.  
Radny P. Paczesny zauważył, że w punkcie 4.2 ma zupełnie inną uchwałę.  
Przewodniczący Rady K. Badowski zauważył, że w programie sesyjnym jest już wszystko 
zaktualizowane, dlatego jest inna nazwa uchwały. Przewodniczący Rady zwrócił się z pytaniem 
czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś wnioski, pytania do porządku obrad? W związku z brakiem 
zgłoszeń przeszedł do głosowania nad rozszerzonym porządkiem obrad. 

W wyniku głosowania porządek obrad został przyjęty w stosunku /13 za, 0 przeciw, 
0 wstrzymujących się. 

/Podczas głosowania nieobecny był Radny Rafał Knitter/ 

Ad. 3 
Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że Radni przeszli do zatwierdzenia 

protokołu z poprzedniej sesji i zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś 
uwagi do protokołu? W związku z brakiem uwag oświadczył, że protokół obowiązuje 
w brzmieniu uprzednio przesłanym. 

Ad. 4 
Ad. 4.1 

Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że jako pierwszy zostanie omówiony 
projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminnego Ośrodka Kultury 
w Dębnicy Kaszubskiej za 2018 rok /stanowiący załącznik nr 1 do protokołu/. Przewodniczący 
Rady poinformował, że projekt był omawiany na komisjach wspólnych i uzyskał opinię 
pozytywną. Następnie zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś pytania do 
projektu uchwały? W związku z brakiem pytań Przewodniczący Rady przeszedł do głosowania. 



W wyniku głosowania uchwała została przyjęta w stosunku /13 za, 0 przeciw, 
1 wstrzymujący się.  

Uchwała otrzymała nr VII/53/2019 i stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

Imienny wykaz głosowania Radnych stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

Ad. 4.2 
Przewodniczący Rady K. Badowski przeszedł do projektu uchwały w sprawie uchwalenia 

"Programu Wspierania Rodziny w Gminie Dębnica Kaszubska na lata 2019-2021" /stanowiącego 
załącznik nr 4 do protokołu/. Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że projekt był 
omawiany na komisjach wspólnych i uzyskał opinię pozytywną, oprócz Komisji Kultury 
i Oświaty ze względu na brak quorum. Następnie zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa 
Radnych ma jakieś pytania do projektu uchwały?  
Radny P. Paczesny oznajmił, że czytając program nie zauważył stworzenia żadnej grupy wsparcia 
działającej w gminie. Są różne grupy wsparcia, dla rodzin, które mają problemy. Czasami trzeba 
rozmawiać z całą rodziną. W sprawozdaniu było mowa, że nie było żadnej grupy.  
Kierownik OPS Pani K. Szustak poinformowała, że nad stworzeniem takiej grupy można się 
zastanowić. 
Radny P. Paczesny zwrócił się z pytaniem ile było niewłaściwie wydatkowanych środków 
pieniężnych przyznanych ze świadczenia 500 plus? Ile było interwencji OPS-u? 
Kierownik OPS Pani K. Szustak poinformowała, że były takie przypadki, nie wie ile, ale nie 
można było ich udokumentować i OPS nie ma możliwości ingerowania w wydatkowanie 
środków. Musiałyby być skrajne przypadki, aby można było interweniować. Są rodziny, w których 
asystent rodziny pomaga w wydatkowaniu środków.  
Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa chciałby zabrać 
głos? W związku z brakiem pytań Przewodniczący Rady przeszedł do głosowania. 

W wyniku głosowania uchwała została przyjęta w stosunku /14 za, 0 przeciw, 
0 wstrzymujących. Przewodniczący Rady stwierdził jednogłośne podjęcie uchwały. 

Uchwała otrzymała nr VII/54/2019 i stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

Imienny wykaz głosowania Radnych stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

Ad. 4.3 
Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że projekt uchwały w sprawie zmiany 

uchwały nr XL/333/2018 Rady Gminy Dębnica Kaszubska z dnia 27 czerwca 2018 r. w sprawie 
określenia zasad rozliczania tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dla nauczycieli 
niewymienionych w art. 42 ust. 3 ustawy - Karta Nauczyciela, zatrudnionych w przedszkolach 
i szkołach prowadzonych przez Gminę Dębnica Kaszubska /stanowiący załącznik nr 7 do 
protokołu/ był omawiany na komisjach wspólnych i uzyskał opinię pozytywną. Następnie 
zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś pytania do projektu uchwały? 
W związku z brakiem pytań, przeszedł do głosowania. 

W wyniku głosowania uchwała została przyjęta w stosunku /13 za, 0 przeciw, 
1 wstrzymujący się. 

Uchwała otrzymała nr VII/54/2019 i stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

Imienny wykaz głosowania Radnych stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

 



Ad. 4.4 
Przewodniczący Rady K. Badowski przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad jakim 

był projekt uchwały w sprawie ustanowienia szczegółowych wymogów Raportu o stanie Gminy 
Dębnica Kaszubska /stanowiący załącznik nr 10 do protokołu/. Przewodniczący Rady oznajmił, 
że projekt uchwały był omawiany na komisjach wspólnych i uzyskał opinię pozytywną. Następnie 
zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś pytania do projektu uchwały? 
W związku z brakiem pytań Przewodniczący Rady przeszedł do głosowania. 

W wyniku głosowania uchwała została przyjęta w stosunku /13 za, 0 przeciw, 
1 wstrzymujący się. Przewodniczący Rady stwierdził jednogłośne podjęcie uchwały. 

Uchwała otrzymała nr VII/55/2019 i stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

Imienny wykaz głosowania Radnych stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

Ad. 4.5 
Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że projekt uchwały w sprawie zmian 

w budżecie Gminy Dębnica Kaszubska na 2019 rok /stanowiący załącznik nr 13/ był omawiany 
na komisjach wspólnych i uzyskał opinię pozytywną. Następnie Przewodniczący Rady zwrócił się 
z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś pytania do projektu uchwały? 
Radny P. Paczesny zwrócił się z pytaniem czy ktoś skorzystał już z puli 100 tys. zł na wypadki 
losowe? 
Skarbnik M. Malinowski odpowiedział, że z tych pieniędzy gmina zlecać będzie remont dachu na 
budynku firmie zewnętrznej. Muszą być podjęte decyzje administracyjne, aby każda z rodzin 
mogła otrzymać po 20 tys. zł.  
Radny P. Paczesny zauważył, że zwiększono dotację dla ZGK na 300 tys. zł. Była mowa, 
że zakład ma funkcjonować bez dotacji, a tu już łącznie poszło około miliona złotych w tym 
roku. Zakład jest źle zarządzany. Cena wody została podniesiona, dotacje są przekazywane, 
a spółka sobie nie radzi. Jest rada nadzorcza, jest Komisja Rewizyjna, spółkę należy skontrolować. 
Radny oświadczył, że ma zastrzeżenia do funkcjonowania spółki. 
Skarbnik M. Malinowski oznajmił, że dopłata ma być przeznaczona na energię elektryczną. 
Dodatkowo w lipcu przypada ostatnia rata leasingu operacyjnego na wykup WUKO. Dopłaty nie 
wynikają z okoliczności wewnętrznych, a raczej z czynników zewnętrznych. 
Radny P. Paczesny zauważył, że zakład nie wypracowuje ani złotówki zysku. Na każdą większą 
awarię są wyciągane pieniądze z gminy. Tak było, jest i nie ma prób naprawy. Radny zwrócił się z 
pytaniem czy jest utworzony jakiś program naprawczy dla spółki? 
Skarbnik M. Malinowski oznajmił, że program naprawczy jest potrzebny, gdy spółce grozi 
upadłość. Czynniki zewnętrzne spowodowały niedoszacowanie, co powoduje chwilową utratę 
płynności. Spółka nie ma dodatkowych przychodów, stąd konieczna jest podwyżka wody. 
Czasami decydujemy się na dopłaty. 
Radny P. Paczesny oznajmił, że energia nie miała zdrożeć, można się od tego odwołać. 
Skarbnik M. Malinowski oświadczył, że gdyby chciano się cofnąć o cenę energii sprzed roku, to 
byłoby drożej o 1 zł. 
Radny P. Paczesny zauważył, że koszty wykupu WUKO powinny być wkalkulowane. Na raty 
leasingowe zakład powinien zarobić. Poza dostarczaniem wody i oczyszczaniem ścieków nie mają 
innych zajęć. Jest utworzona specjalna grupa, która w innych gminach działa zwykle przy ZGK. 
Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że dzwonił do Pani Prezes, ma przybyć na 
sesję w przeciągu godziny i wtedy można zadawać pytania związane ze spółką.  
Radny P. Paczesny zauważył, że odstąpiono od wymiany wodociągu, po czym zwrócił się 
z pytaniem czy coś się zmieniło w tym temacie? ZGK już nie ponosi strat? 
Przewodniczący Rady K. Badowski zauważył, że na sesję przyjedzie Pani Prezes i będzie można 
się wszystkiego dopytać.  



Radny P. Paczesny zwrócił się z pytaniem czy jest planowane zagospodarowanie parkingu przy 
urzędzie gminy? 
Skarbnik M. Malinowski odpowiedział, że tak. 
Radny P. Paczesny zwrócił się z pytaniem czy zakup nieruchomości dotyczy działki za 
przedszkolem? 
Skarbnik M. Malinowski potwierdził i dodał, że wycena działki jest na kwotę 280 tys. zł. To jest 
tylko zabezpieczenie na podpisanie umowy przedwstępnej.  
Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma 
jeszcze jakieś pytania? W związku z brakiem zgłoszeń Przewodniczący Rady przeszedł do 
głosowania. 

W wyniku głosowania uchwała została przyjęta w stosunku /12 za, 0 przeciw, 
2 wstrzymujące się. Przewodniczący Rady stwierdził podjęcie uchwały z dwoma głosami 
wstrzymującymi. 

Uchwała otrzymała nr VII/56/2019 i stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

Imienny wykaz głosowania Radnych stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

Ad. 4.6 
Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że kolejnym projektem uchwały jest 

uchwała w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Dębnica Kaszubska na lata 
2019-2029 /stanowiąca załącznik nr 16 do protokołu/. Projekt uchwały nie był omawiany na 
posiedzeniu wspólnym wszystkich komisji dlatego głos został oddany Panu Skarbnikowi.  
Skarbnik M. Malinowski poinformował, że WPF uwzględnia dofinansowanie dopłat dla ZGK 
oraz drobne zmiany w harmonogramie w realizacji inwestycji polegającej na budowie świetlicy 
w Gałęziowe i w miejscowości Dobra. Na świetlicę w Dobrej kwota dotacji jest mniejsza o 300 
zł, w przypadku Gałęzowa kwota dotacji wzrosła o 5490 zł. 
Radny P. Paczesny zauważył, że w prognozie przewiduje się około 2 mln zł spłaty zadłużenia 
rokrocznie. Radny chciałby aby każde osiedle wyglądało jak osiedle przy ul. Zajęczej. Czy gmina 
planuje jakieś projekty dofinansowania na ten cel? 
Skarbnik M. Malinowski oznajmił, że spłata rat obrazuje ile można spłacać zadłużenia wobec 
wierzycieli. Są one tak rozłożone, aby w miarę równomiernie były spłacane. Są na to podpisane 
umowy. Jeżeli mowa jest o możliwościach finansowych należy spojrzeć na stronę 6 WPF-u, na 
trzy kolumny. Kolumna 9.6 i 9.6.1 obrazuje dopuszczalny poziom zadłużenia, natomiast kolumna 
9.4 pokazuje faktyczny poziom spłaty. Wskaźniki pokazują, że są jeszcze możliwości 
kredytowania.  
Radny P. Paczesny złożył wniosek aby rozpatrzyć możliwość wyremontowania osiedli. Centrum 
będzie wyglądać bardzo ładnie. Należałoby zrobić poboczne ulice, gdyż jest to obraz nędzy 
i rozpaczy.  
Przewodniczący Rady K. Badowski oznajmił, że była mowa o tym. Centrum będzie zrobione za 
ogromne pieniądze. Na razie najważniejsze jest centrum i jest ono realizowane. Nikt nie jest 
zadowolony z tego ile środków poszło na ten cel, ale jest to sprawa priorytetowa.  
Skarbnik M. Malinowski oznajmił, że na wnioskowany cel nie będzie pieniędzy w tym roku, 
natomiast pod koniec roku ruszą prace nad układaniem nowego projektu budżetu. Każdy ma 
możliwość składania wniosków, jednak należy pamiętać o dużej szczegółowości kalkulacyjnej. 
Należy podać przedmiar robót, ceny i koszty wnioskowanego zadania. 
Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z pytaniem przez ile lat będzie spłacana droga?  
Skarbnik M. Malinowski oznajmił, że w tym roku będzie zapłacona całość. 
Radny P. Paczesny zwrócił się z pytaniem ile pieniędzy zostało z tytułu zadłużenia gimnazjum? 
Skarbnik M. Malinowski oznajmił, że kredyt na gimnazjum zamieniono na kredyt na lepszych 
warunkach, a do spłaty pozostało około 3 mln zł. Łącznie gmina ma 47% zadłużenia w stosunku 



do dochodów. Nie jest to duży wynik, ale też nie jest mały. Jest przygotowywany nowy projekt 
ustawy o finansach publicznych, który ma zmienić wzór na wyliczanie zadłużenia. Inne wskaźniki 
będą brane pod uwagę. Na razie trudno powiedzieć, w którą stronę to pójdzie, ale ogólne 
założenie jest takie, aby zmniejszyć procentowe zadłużenie samorządów, aby rząd mógł dać sobie 
więcej możliwości. 
Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś 
pytania do projektu uchwały? W związku z brakiem dalszych pytań Przewodniczący Rady 
przeszedł do głosowania. 

W wyniku głosowania uchwała została przyjęta w stosunku /13 za, 0 przeciw, 
1 wstrzymujący się.  

Uchwała otrzymała nr VII/57/2019 i stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 

Imienny wykaz głosowania Radnych stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 

Ad. 4.7 
Przewodniczący Rady K. Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że projekt 

uchwały w sprawie ustalenia maksymalnej liczby zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych 
oraz zasad usytuowania miejsc sprzedaży i podawania napojów alkoholowych na terenie Gminy 
Dębnica Kaszubska /stanowiący załącznik nr 19 do protokołu/ był omawiany na komisjach 
wspólnych i uzyskał opinię pozytywną. Był wysłany na konsultacje do sołectw.  
Sekretarz R. Krawczyk oznajmił, że dopełniono obowiązku konsultacji z sołectwami. Projekt 
uchwały nie uległ zmianie. Radni już się z nim zapoznawali. Termin na wydanie opinii przez 
sołectwa wynosił 14 dni. Termin upłynął 19 kwietnia. 16 sołectw nie zajęło stanowiska. Sołectwo 
Gogolewo, Motarzyno, Łabiszewo, Skarszów Górny i Niepoględzie wyraziło opinię pozytywna. 
W sołectwie Podwilczyn opinia była negatywna. Nie ma żadnego uzasadnienia, nie wiadomo 
dlaczego tak zaopiniowali.  
Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś 
pytania do projektu uchwały? W związku z brakiem pytań Przewodniczący Rady przeszedł do 
głosowania. 

W wyniku głosowania uchwała została przyjęta w stosunku /14 za, 0 przeciw, 
0 wstrzymujących się. Przewodniczący Rady stwierdził jednogłośne podjęcie uchwały. 

Uchwała otrzymała nr VII/58/2019 i stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 

Imienny wykaz głosowania Radnych stanowi załącznik nr 21 do protokołu. 

Ad. 5 
Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że Radni przeszli do kolejnego punktu 

porządku obrad i oznajmił, że Plan obciążania i nabywania nieruchomości na terenie Gminy 
Dębnica Kaszubska /stanowiący załącznik nr 22 do protokołu/ był omawiany na posiedzeniu 
wspólnym wszystkich komisji i uzyskał opinię pozytywną.  Do planu została dodana 
nieruchomość, którą gmina chce nabyć.  
Radny R. Cech zwrócił się z pytaniem czy gmina ma już jakiś plan na zagospodarowanie działki? 
Zastępca Wójta Pani A. Żukowska odpowiedziała, że działka zostanie wykorzystana na cele 
przedszkola. Na razie konkretnych planów nie ma. 
Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś 
pytania do planu? W związku z brakiem pytań przeszedł do głosowania. 

 
W wyniku głosowania Plan obciążania i zbywania został przyjęta w stosunku /14 za, 
0 przeciw, 0 wstrzymujących się.  



Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że wyczerpano materiały do podjęcia 
i przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad. 

Ad. 6 
Przewodniczący Rady K. Badowski poprosił o przedstawienie sprawozdania z działalności 

Wójta Gminy Dębnica Kaszubska. 
Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy Dębnica Kaszubska /stanowiące załącznik nr 23 do 
protokołu/ przytoczyła Pani Agnieszka Żukowska Zastępca Wójta Gminy. 
Przewodniczący Rady K. Badowski przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad. 

Ad. 7 
Sprawozdanie z wykonania uchwał /stanowiące załącznik nr 24 do protokołu/ przedstawił 

Pan Sekretarz Radosław Krawczyk. 
Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś 
pytania do sprawozdań? W związku z brakiem pytań przeszedł do kolejnego punktu porządku 
obrad.  

Ad. 8 
Przewodniczący Rady K. Badowski poprosił o przedstawienie sprawozdań z działalności 

Komisji Rady Gminy.  

Ad. 8.1  
Przewodniczący Komisji Infrastruktury i Budżetu Radny I. Ziółkowski poinformował, 

że komisja spotkała się dwukrotnie. Odbyło się posiedzenie na komisjach wspólnych oraz 
spotkanie poświęcone sprawozdaniu rocznemu. Dodatkowo zajęto się wysokością wynagrodzenia 
nauczycieli. Nauczyciele ze szkół naszej gminy,  mają różne wynagrodzenie, uzależnione od stażu 
i wykształcenia. Nauczycielom należy się dodatek wiejski, dodatek stażowy oraz dla niektórych 
nauczycieli dodatek motywacyjny, a także dodatek za wychowawstwo w wysokości 105 zł, opieka 
nad stażystą 40 zł oraz dodatek za warunki pracy do 15%. W sprawach różnych było poruszone 
pismo mieszkanki o dofinansowanie wydania tomiku poezji. 
Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma 
jeszcze jakieś pytania? W związku z brakiem pytań przeszedł do kolejnego sprawozdania. 

Ad. 8.2 
Przewodniczący Komisji Kultury i Oświaty Radny M. Szerlowski poinformował, że komisja 

spotkała się jeden raz. Było to posiedzenie mające na celu zaopiniowanie materiałów na sesję. Na 
spotkaniu były poruszane sprawy dotyczące gminy.  
Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z pytaniem czy są jakieś pytania do komisji? 
W związku z brakiem pytań przeszedł do kolejnej komisji. 

Ad. 8.3  
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Radny M. Olech  poinformował, że komisja spotkała się 

dwukrotnie, na komisjach wspólnych gdzie opiniowano materiały na sesję oraz wysłuchano 
sprawdzania GOK-u za rok poprzedni. We własnym gronie komisja zajmowała się protestem 
mieszkańca złożonym by unieważnić wybory. Ten temat nie będzie omawiany, gdyż pojawiły się 
nowe wiadomości, które należy rozpatrzyć. 
Radny P. Paczesny oznajmił, że chciałby wysłuchać w sprawozdaniu szczegółów dotyczących 
kontroli z przeprowadzanych przetargów. Protokół jest lakoniczny, a kontrola była zbyt płytka. 
Nic nie wniosła, komisja zaakceptowała to co jest. Radny zna okoliczności, które nie powinny 
mieć miejsca. Są niuanse, które nie zostały ujęte. Pewne rzeczy są naganne. 
Radny M. Olech oznajmił, że sprawozdanie z kontroli powinno być w zeszłym miesiącu, jednak 
z powodu nieobecności nie zostało przytoczone. Mnóstwo papierów zostało sprawdzone oraz 
wysłuchano pracowników urzędu. Nie stwierdzono żadnych uchybień. Komisja miała 



zapewnioną pomoc prawną. Radny poprosił o zadanie konkretnych pytań, aby można było 
odpowiedzieć  na nie. Prosił aby Radny podzielił się wiedzą, którą posiada.  
Radny P. Paczesny oznajmił, że chciałby na ten temat porozmawiać, ale nie chce wrzucać tego na 
gorąco podczas sesji. 
Przewodniczący Rady K. Badowski zaproponował aby na komisjach wspólnych zająć się 
tematem.  
Radny M. Olech zwrócił się z pytaniem czy Pan Radny uważa, że czterech radnych przyszło 
porozmawiać do urzędu? Tak nie wyglądają kontrole.  
Radny P. Paczesny oznajmił, że szczerzej będzie rozmowa na komisjach wspólnych.  
Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z pytaniem czy są jakieś pytania do komisji? 
W związku z brakiem pytań przeszedł do kolejnej komisji.  

Ad. 8.4  
Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Radny W. Leśniewski poinformował, 

że komisja spotkała się na posiedzeniu wspólnym wszystkich komisji, w celu opiniowania 
materiałów na sesję. Na komisjach było poruszone pismo mieszkanki, która jest twórczynią 
poezji, a zwróciła się o dofinansowanie wydania tomiku poezji. Pani otrzymała dofinansowanie ze 
Starostwa Powiatowego. Radny wyszedł z propozycją zawnioskowania o przydzielenie nagrody 
dla tej Pani, co spotkało się z aprobatą. Odbył też wstępną rozmowę, czy Pani byłaby 
zadowolona z nagrody, którą otrzyma we wrześniu. Pani była bardzo zadowolona, dziękowała za 
wsparcie. 
Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś 
pytania do sprawozdania? W związku z brakiem pytań przeszedł do kolejnego punktu porządku 
obrad. 

Ad. 9 
Radny P. Paczesny zwrócił się z pytaniem do Pani Prezes ZGK o dotację w wysokości 300 

tys. zł. ZGK nie wypracowuje zysków. Zrozumiały jest wzrost kosztów energii, ale brak 
uwzględnienia wykupu WUKO jest dużym błędem. Radny chciałby wiedzieć jaka jest sytuacja 
finansowa ZGK. 
Prezes ZGK Pani A. Kurzawa-Gerczak oświadczyła, że poprzedni rok zakończył się stratą 
469 tys. zł. W tym jest uwzględnienie 150 tys. zł wypłaconych nagród dla pracowników za rok 
2015 i 2016. Od tamtego roku wzrosły ceny energii. Wpływ na stratę mają zmniejszone opłaty 
dodatkowe. Dla SPV jest mniejsza stawka naliczana, gdyż firma zaczęła wywozić swoje odpady 
do Słupska. 
Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z  pytaniem jakiego rzędu jest to strata na firmie 
SPV?  
Prezes ZGK Pani A. Kurzawa-Gerczak odpowiedziała, że przychód zmalał o około 90 tys. zł. 
Spółka Inletta prawdopodobnie będzie składać wniosek o upadłość. Od nich już praktycznie nic 
się nie da uzyska, a jest to kwota rzędu 300 tys. zł.  
Przewodniczący Rady K. Badowski zauważył, że co roku na komisach wspólnych było 
organizowane spotkanie dedykowane ZGK. Można przedstawić pytania dla Pani Prezes i zająć się 
nimi na komisjach wspólnych. 
Radny P. Paczesny zauważył, że strata spółki powiększa się z roku na rok. Wypłata nagród była 
zapisana w regulaminie wynagradzania. Powinno się wiedzieć, że należy ją wypłacić. Zapisy 
regulaminu nie da się wykreślić i przestać płacić. Była duża szansa aby porozumieć się z Energią. 
Chciano pogonić byłego prezesa, znaleziono sposób, a to doprowadziło do obecnej sytuacji. Jest 
to nieumiejętne zarządzanie spółką. Gdy straty będą powiększane z roku na rok, to będzie trzeba 
ogłosić upadłość. Wodociąg Jarzyno-Motarzyno na chwilę obecną nie będzie realizowany, choć 
mówiono o dużych stratach. Radny zwrócił się z pytaniem czy przestał on przeciekać?  
Prezes ZGK Pani A. Kurzawa-Gerczak odpowiedziała, że należy przygotować dokumentację pod 
realizację inwestycji. 



Skarbnik M. Malinowski oznajmił, że inwestycja będzie realizowana w przyszłym roku. Gminy 
nie stać na realizację wszystkiego na raz. 
Radny P. Paczesny zwrócił się z pytaniem czy oczyszczalnia wymaga remontu, czy może 
pracować jeszcze 5-10 lat?  
Prezes ZGK Pani A. Kurzawa-Gerczak odpowiedziała, że oczyszczalnia wymaga remontu. 
Obecnie jest po małym remoncie, który wyniósł około 40 tys. zł. Oczyszczalnia funkcjonuje, ale 
wymaga napraw. 
Radny P. Paczesny zauważył, że w poprzedniej kadencji mówił o potrzebie modernizacji. Nie 
miał poparcia ani jednego radnego. Przekazanie ścieków do Słupska jest pewnym rozwiązanie, ale 
wtedy pozbywamy się możliwości wpływu na cenę wody. Temat jest bardzo palący. Gmina 
zrobiła drogę za 8 mln zł, ale stoi przed kolejnym problemem. Przy braku modernizacji mogą nas 
zalać ścieki.  
Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z pytaniem do Pani Prezes czy jest na to jakaś 
szansa?  
Prezes ZGK Pani A. Kurzawa-Gerczak zaprzeczyła.  
Przewodniczący Rady K. Badowski zaproponował ustalenie terminu posiedzenia wspólnego 
wszystkich komisji poświęconego na sprawy ZGK.  
Wiceprzewodniczący Rady I. Ziółkowski zauważył, że dodatkowe komisje są problemem, 
przychodzi na nie 8 radnych. 
Przewodniczący Rady K. Badowski zaproponował termin 8.06.2019 r.  
Prezes ZGK Pani A. Kurzawa-Gerczak oznajmiła, że do 5 czerwca jest na urlopie. 
Radny P. Paczesny zwrócił się z pytaniem czy Pani Prezes ma umowę o pracę czy kontrakt? Czy 
przysługuje Pani urlop? 
Prezes ZGK Pani A. Kurzawa-Gerczak odpowiedziała, że ma kontrakt menadżerski i w tym 
kontrakcie ma wpisany urlop. 
Przewodniczący Rady K. Badowski zaproponował termin 12.06.2019 r.  
Prezes ZGK Pani A. Kurzawa-Gerczak zwróciła się z pytaniem jaka będzie tematyka spotkania? 
Radny P. Paczesny oznajmił, że Radnych interesuje sytuacja finansowa, niezbędne inwestycje. 
Wiceprzewodniczący Rady I. Ziółkowski oznajmił, że mieszkańcy Krzyni zwracają uwagę na 
fetor wydobywający się z przepompowni. Sam był w tych okolicach i jest strasznie to wytrzymać. 
Prezes ZGK Pani A. Kurzawa-Gerczak oznajmiła, że do przepompowni dodawany jest ferrox, 
choć nie jest w stanie zniwelować wszystkich zapachów. 
Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z pytaniem czy na Krzyni jest zamontowany 
komin do wysokości około 5m, który wyprowadza zapachy wyżej? Jest to znikomy koszt, a może 
dużo pomóc. 
Prezes ZGK Pani A. Kurzawa-Gerczak odpowiedziała, że nie ma takich instalacji. Tylko na 
niektórych przepompowniach zastosowano to rozwiązanie.  
Radny P. Paczesny oznajmił, że miały odbyć się konsultacje z fachowcami dotyczące kanalizacji. 
Na niektórych osiedlach smród unosi się wieczorami. Być może za mało sypie się ferroxu. Przez 
5 lat nie ograniczono niedogodności. Poprosił o przygotowanie się także w tym temacie. Rolnicy 
gnojowicę wylewają raz na jakiś czas, rolnicy starają się nie utrudniać życia, a z tym nie można 
sobie poradzić.  
Radna B. Sowińska poinformowała, że jedna z mieszkanek ma spora nadpłatę za wodę, prosiła 
o jej zwrot, jednak do tej pory nie otrzymała przelewu. 
Prezes ZGK Pani A. Kurzawa-Gerczak oznajmiła, że wniosek był złożony, mieszkanka w tym 
miesiącu otrzyma zwrot środków. 
Radny M. Olech w nawiązaniu do sprawozdania wójta z działalności zwrócił się z prośbą do 
Zastępcy Wójta o przybliżenie zakresu prac na budynku OPS-u. 
Zastępca Wójta Pani A. Żukowska oznajmiła, że odbędzie się remont dachu. 
Radny M. Olech zauważył, że o fotowoltaice słychać złe informacje. 



Zastępca Wójta Pani A. Żukowska odpowiedziała, że interpretacja indywidualna i wyrok sądu 
wskazują na to, że VAT będzie dodatkowym kosztem po stronie gminy. Aby uniknąć 
dodatkowych kosztów ponoszonych przez stowarzyszenie, trwają rozmowy, aby projekt przejęła 
gmina. Stowarzyszenie uznając siebie za czynnego podatnika VAT robi to z uwzględnieniem 
każdej inwestycji, dlatego należałoby pokryć podatek również na poprzednich inwestycjach. 
Przejęcie zadania przez gminę, jest lepszym rozwiązaniem, gdyż mieszkańcy nie będą płacić 
składek członkowskich, ale koszty VAT-u pozostaną.  
Radny M. Olech zwrócił się z pytaniem czy po odzyskaniu VAT-u gmina zwróci mieszkańcom 
ich pieniądze? 
Zastępca Wójta Pani A. Żukowska odpowiedziała, że gmina jest w trakcie uzyskiwania 
odpowiedzi na to, czy gmina otrzyma zwrot VAT-u. Wstępne rozmowy odbywają się na temat czy 
gmina będzie mogła przejąć zadanie i czy będzie można odzyskać VAT. Na chwilę obecną gmina 
nie może finansować podatku VAT ze środków unijnych, w przypadku kontroli gmina będzie 
musiała zwrócić podatek wraz z odsetkami. Taka informacja pójdzie do mieszkańców. W umowie 
jest zapis, że jeżeli VAT zostanie uznany jako koszt mieszkańca, to będzie on zmuszony go 
pokryć. Każdy ma tego świadomość. Każdy dostanie realną kwotę do zapłaty. Gdyby ktoś się 
wycofał dostanie zwrot wpłaconych środków. 
Przewodniczący Rady K. Badowski zauważył, że VAT wynosił 8% w przypadku montażu 
instalacji na budynku, 23% w przypadku montażu instalacji na gruncie. 
Radny M. Olech zwrócił się z pytaniem czy mieszkańcy będą musieli płacić za sprzedaż energii?  
Zastępca Wójta Pani A. Żukowska oznajmiła, że przy obecnym stanie prawnym nie ma się 
pewności jaka będzie sytuacja. Projekt dla mieszkańców pisało stowarzyszenie, gdyż wychodziło 
taniej, jednak po dwóch latach weryfikacji projektu sytuacja prawna się zmieniła i trudno 
powiedzieć co będzie dalej. Kwestie energetyczne są po stronie mieszkańca. Gmina będzie 
chciała kompleksowo podpisać umowę z mieszkańcami i firmą energetyczną.  
Radny M. Olech zauważył, że takie interpretacje mogą wpłynąć na decyzje mieszkańców. 
Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z pytaniem na jaki poziom spadnie 
dofinansowanie? 
Zastępca Wójta Pani A. Żukowska oznajmiła, że dofinansowanie spadnie na poziom 60-70%. Jest 
to realne dofinansowanie. Pozostałe koszty muszą być pokryte przez mieszkańców.  
Przewodniczący Rady K. Badowski oznajmił, że mieszkaniec zapłaci cały VAT plus brakującą 
kwotę poza dofinansowaniem. Zwrócił się z pytaniem kiedy mieszkańcy będą musieli podjąć 
decyzję? 
Zastępca Wójta Pani A. Żukowska oznajmiła, że po rozesłaniu pism do mieszkańców z realnymi 
kwotami dofinansowania będzie czas na podjęcie decyzji, czy projekt będzie realizowany, czy też 
nie. W przypadku braku woli realizacji gmina rozliczy się z takim mieszkańcem, zwróci jemu 
wpłacone środki. 
Skarbnik M. Malinowski zauważył, że przetarg na fotowoltaikę wyszedł o 50% taniej w gminie 
Potęgowo. Dodał również, że opracowywana jest nowa matryca VAT-u. 
Radny M. Olech zwrócił się z pytaniem ile jest zgłoszeń o dziwnie zlokalizowanych lampach przy 
drodze wojewódzkiej? Czy takowe się pojawiają? 
Zastępca Wójta Pani A. Żukowska oznajmiła, że na takie zgłoszenia gmina reaguje. 
Radny M. Olech zwrócił się z pytaniem dlaczego nie można było przy okazji inwestycji zrobić 
odwodnienia ul. Kościelnej. Podniesiony jest poziom asfaltu, jest ryzyko zalewania posiadłości. 
Sekretarz R. Krawczyk oznajmił, że odwodnienie ul. Kościelnej może być pociągnięte przy 
ewentualnym remoncie. Nie da się jedną studzienką załatwić całego odwodnienia. 
Radny R. Cech zwrócił się z pytaniem czy Pani Wójt zna sytuację strajkową w szkołach. Rodzice 
mówią, że nie otrzymują informacji o strajkach ze strony szkoły. Jak wygląda sytuacja 
w przedszkolu? 
Zastępca Wójta Pani A. Żukowska oznajmiła, że ze szkołą jest rozmowa, żeby informowali 
rodziców. Jeżeli chodzi o przedszkole, to przeprowadzane są rozmowy o organizację godzin 



opiekuńczych. Gmina wystosowała pismo, czeka na odpowiedź ze strony szkoły. Za realizację 
zadań jest odpowiedzialny dyrektor.  
Przewodniczący Rady K. Badowski oznajmił, że na sesji obecni są dyrektorzy szkół, wobec czego 
oddał im głos, aby mogli się wypowiedzieć w temacie strajku. 
Dyrektor Pani J. Kośla oznajmiła, że od jutra rusza przedszkole, zajęcia będą realizowane przez 
nauczycieli, którzy odstąpili od strajku. Strajk w szkole będzie trwał do piątku. Na bieżąco rodzice 
są informowani.  
Dyrektor Szkoły Pan G. Konkel poinformował, że w Motarzynie od dziś trwają zajęcia 
w przedszkolu, od jutra rusza szkoła. 
Radny P. Paczesny zauważył, że nauczyciele walczą o swoje. Jednak utrudnianie zdawania 
egzaminów, brak funkcjonowania przedszkoli pogorszy wizerunek szkoły. Zmieniając temat 
zwrócił się do pracowników urzędu z pytaniem jak wygląda płacenie wynagrodzenia dla 
pracowników, którzy otrzymują dietę. Szkoła czy zakład komunalny nie powinien wypłacać 
wynagrodzenia.  
Sekretarz R. Krawczyk oznajmił, że regulacje pracodawcy i pracownika to ich sprawa. Gmina nie 
ma na to żadnych regulacji, gdyż byłaby bezprawna. Pracodawca powinien odliczyć od pensji czas 
trwania nieobecności w pracy lub pracownik powinien ten czas odrobić. Z tytułu pełnienia 
funkcji społecznej radny otrzymuje dietę, która ma rekompensować utracone wynagrodzenie. 
Mecenas Pani A. Soja oznajmiła, że musi przeanalizować sprawę. 
Radny P. Paczesny oznajmił, że pracownik, który pobiera wynagrodzenie i dietę powinien zwrócić 
wynagrodzenie. Kolejną sprawa jest uczestnictwo w posiedzeniach podczas zwolnienia 
lekarskiego. Dlaczego pracodawca nie reaguje na taką kolej rzeczy? Radny oznajmił, że jest 
wyłudzenie pieniędzy. 
Sekretarz R. Krawczyk oznajmił, że gmina nie jest pracodawcą i nie kontroluje tego. 
Radny P. Paczesny oznajmił, że takie sprawy powinny być uregulowane. Interesuje go sytuacja 
prawna.  
Sekretarz R. Krawczyk oznajmił, że tematy są zapisane, zostaną sprawdzone. Sprawa stosunków 
prawnych jest poza kompetencjami rady. 
Wiceprzewodniczący Rady I. Ziółkowski podziękował Radnym Powiatowym za szybkie 
reagowanie w zgłoszonym temacie. 
Radny P. Paczesny oznajmił, że poruszył ten temat, gdyż jednym płaci się za czas nieobecności, 
innym nie. Na szczeblu Lasów Państwowych udało się to wyeliminować. 
Sekretarz R. Krawczyk oznajmił, że sam Radny przyznał, iż jest to regulacja między pracodawcą 
a pracownikami.  
Radny R. Cech oznajmił, że on jako pracownik szkoły przyjeżdża po zajęciach, nie jest w tym 
czasie w pracy. 
Skarbnik M. Malinowski zauważył, że dieta nie pokrywa kosztów utraconego wynagrodzenia. 
Pracownik może stracić więcej dniówki niż pokrywa dieta. 
Radny P. Paczesny zauważył, że jest to ryzyko być radnym. 
Przewodniczący Rady K. Badowski oznajmił, że na okrągłą rocznicę 30-lecia częściowo wolnych 
wyborów zostanie zorganizowana uroczysta sesja rady gminy. Sesja odbędzie się 4.06.2019 
o godz. 10:30 w Czerwonej Szkole. Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z pytaniem czy 
ktoś z Państwa Radnych ma jeszcze jakieś pytania? W związku z brakiem pytań przeszedł do 
kolejnego punktu porządku obrad. 
 
 
 
 
 
 
 



Ad. 10 
Przewodniczący Rady K. Badowski o godzinie 11:46 zamknął obrady sesji Rady Gminy 

Dębnica Kaszubska. 
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